



Referat af bestyrelsesmøde torsdag d 21.august 2025.

1. Godkendelse af dagsorden – Dagsorden godkendt
2. Valg af referent - Berit valgt
3. Godkendelse af referat fra sidste møde, afholdt 23.juli (både internt og eksternt er vedhæftet)
Begge er godkendt.
4. Meddelelser fra formanden
 - a) Digital logbog er klar (mangler indfletning stamdata vedr huse). Skal på kontor pc. Intro gives. Kristian tager et par stykker ad gangen for at vi får korrekt viden
 - b) Klage over containergården fra naboforeningen. Vores haveejere bruger deres nøglebrik efter kl 22 og før 7 – og det er ikke støjfrit. Vi undersøger om vi kan få nøglesystems log til at give en udskrift hvem, der går ind om natten.
 - c) Kolonihaveforbundets kurser. I bedes checke op, om der er nogle kurser som der ønskes deltagelse i, og meld tilbage til formanden.
 - d) Ordinær general i april (2026) bliver søndag d 26. april 2026.
 - e) Rykker for at aflevere vores password til de forskellige mails (og evt systemer) i lukket kuvert. Kontakt Betty for at aflevere password.
 - f) Hvis I ikke har fået kode til foreningshuset nøgleboks. Hvis ikke, så tag fat i André som hjælper med adgang til elektronisk nøgleboks.
 - g) Vedr de personlige emails (navn@ronhojgaard.dk) så går vi tilbage til det oprindelige system, hvor postdeles til de enkelte ind i bestyrelsen@ronhojgaard.dk. Hver især check'er vi så vores "postkasse".
 - h) I løbet af efteråret skal vi kigge op vores arbejdsform og opgavefordeling.
 - i) Aktivitetsudvalgets tovholder Tomas abdicerer (og ikke at forglemme, Tomas skal have en STOR tak). Når foråret nærmer sig, skal vi indkalde til opstart af Aktivitetsudvalget
 - j) Præmiehaver, vi vil gerne vi fra næste år igen kan være med i præmiehaveordningen.
 - k) Vi skal spørge vores flagmand om vi evt ved sæsonstart kan lave en standerhejsningsceremoni
5. Meddelelser fra øvrige bestyrelsesmedlemmer
 - a) Kirsten spørger om der er kommet svar fra de tilsynssager som er blevet sendt til kommunen. Der er intet nyt.
6. Meddelelser fra udvalg under bestyrelsen; herunder status og evaluering på parkeringen.
 - a) Flemming fortæller, at der er besvaret over 250 mail inden han gik på ferie, det har været småting, og til sidst var det gulpladebiler der skulle registreres.
Der var forholdsvis mange som mødte op og behøvede hjælp til parkeringsordningen, da vi holdt åbent kontor. God oplevelse fra Can og Flemming.
Flemming roste Berit for den hjælp hun ydede udenfor kontoret. Mens Flemming har været på ferie, har der været små 100 mail at besvare, og her var det også småting. Der er kommet 2 klager over at 3 timer er for meget.

Betty spørger om der er skrevet noget ud omkring de store "varebiler" skal parkere et andet sted. Betty orienterer, at der igen holder flere trailere på forstykket. Måske parkeringsordningen skal tilrettes, men det må vi tage på et andet møde.

Kristian sagde, at Parkeringsudvalget har han oplevet som et succesfuldt udvalg. De har løftet opgaven, og vi andre er ikke blevet spammet-

- b) Byggeudvalg har skrevet til kommune om en have. Det er en verserede byggesag, som Byggevalget håndterer. Byggeudvalget holder bestyrelsen orienteret.

7. Forberedelse af generalforsamlingen d 28.sep – herunder tidslinje og opgavefordeling.
 - a) indkaldelse 8 dage før = 20.sep (som det yderste); postal 10 haver.
 - b) får nok økonomitallene ultimo august
 - c) Vi laver tidslinje når vi holder møde i uge 36.
 - d) Tapeten er reserveret
 - e) Barbera har sagt ja til at være referent, og vil hurtigst muligt efter GF lave et beslutningsreferat, og dirigent er Bjarne Mortensen fra Kreds sydvest
 - f) Det skal stå helt klart hvem, der har ejerskab over rørene fra nye brønd og ind til den samle ditto. Det er fællesskabet, der betaler fra ny vandmåler og til den gamle stophane.
 - g) Hvilke brønde kan vi få målere hjem til ? Vi ønsker at få monteret nogle målere så vi også ved hvor vi har et svagt signal. Vi skal have styr på forsikring og sikre målerne indgår korrekt i projektet. Målere hjemtages ikke uden det er en del af projektet – og det projektets rådgiver må stå for implementeringen
8. Samarbejdsaftale med sommerbyen Højvænget. Højvænget har bedt os om at være med til at betale for beskæring/fældning af træerne på højvænge Alle.
 - a) Samarbejdet mellem Højvænget og os er godt
 - b) vi skal have valgt to pers, som fast kontakt til højvænget.
 - c) Det arbejde der skal udføres mellem højvænge alle og vores haver deler vi udgiften.
 - d) Grænselinjen mellem Tyttebær Alle og Hindbær Alle kan vores græsmand klippe væsentligt billigere end i dag hvorfor vi står herfor.
 - e) Mht. selve det grønne areal mellem vejen og vores haver deles vi om det, og betaler hver halvdelen. Arbejder der udføres skal vi være enige om. André undersøger hvad det koster at leje en maskine som kan køre og "kværne" langs hækkene ved Højvænge Alle.
 - f) I den udstrækning asfaltarbejder er påkrævet gælder det sammen
9. Forslag til debat
 - a) Vores information; både indhold, hyppighed og medie (fx, skal vi også ud på instagram) skal vi have bedre styr på
 - b) Omkostninger til Mobilpay pålægges ikke den enkelte transaktion, men dækkes ind via den almindelig prissætning
 - c) Brønde, der er udskiftet uden godkendelse – vi er nødt til at finde ud af hvilke haver der er tale om.
 - d) Japansk pileurt – Der er ingen hjælp at hente hos kommunen. Vi afventer svar fra Højvænge, som vi har orienteret om problematikken. Det er deres areal som er mest plaget af pileurten.
 - e) Liste vores hængepartier skal udarbejdes
10. Forslag til beslutning
 - a) Evaluering og opfølgning på stivagterne
 - * Der har været forskellige tilgange. Talt med folk, lagt seddel i postkasse og mail'et. Hvilke erfaringer giver det ?

- b) En ville gerne have fremmed arbejdskraft før bod. Vi er bundet af vores ordensregler.
- c) Gennemgang af problemhaver. Alle 5 stihold skal gå ind og checke om der er kommet mail i driftmailen. Vi er nødt til at sende en ny (streng) mail hvor de har 8 dage til at bringe forholdene i orden ellers falder der en bod. Berit sender bod mail til en have og en have skriver Kristian til.
- d) Driftsudvalgsmailen skal checkes og hvis man har problemer med at komme adgang til mail'en må man sige til.
- e) * Øvrige – ej stirelaterede "beplantninger" ?
 - i. Der er nogle høje træer på Solbær Alle, dem er vi nødt til at kikke på efter GF.
 - ii. Haver der er havnet i en konflikt – og hvor de har behov for støtte, for at komme videre. De klager over hinanden. Prøve kolonihaveforbundets konfliktteam. Vi skal have kolonihaveforbundets konfliktteam til at hjælpe os her. Betty og Kirsten går ned og taler med de to huse

11. Økonomi

- a) Rigets finansielle ve og vel – ingen issues i nuet

12. Eventuelt

- a) julefrokost egen regning - forslag er den 6. december 2025 - Kristian undersøger hvor mange vi kommer og finder stedet.